
Protokół Nr XLV1I1/2013

z sesji Rady Gminy w Obrazowie

z dnia 28 października 2013

Sesja Rady Gminy w Obrazowie odbyła się w sali posiedzeń rady. Udział wzięli członkowie Rady, Wójt,

Sekretarz, Skarbnik, mieszkańcy wsi Roźki.
Sesję otworzył i przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Jędral, który na podstawie listy

obecności stwierdził prawomocność obrad do podejmowania wszelkich uchwal.

Na 15 ustawowego składu obecnych na sesji było 14 radnych.

Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji:

LOtwarcie sesji.
2.5twierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie Protokołów z sesji nr: XLIV, XLV, XLVI, XLVII- dostępny w biurze rady.

4.1nterpelacje i zapytania radnych.
5. Rozpatrzenie informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2013 rok- dyskusja.

6.1nformacja o miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego.

7. Informacja na temat stanu technicznego wodociągów na terenie Gminy Obrazów.

8. podjęcie uchwał w sprawach:
_zmian w budżecie Gminy Obrazów na 2013 rok,
_zmian Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2013-2016,

_uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta,

_wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości na okres dłuższy niż 3 lata,
_zmieniająca uchwałę Nr XLlV/264/2013 Rady Gminy w Obrazowie z dnia 22 lipca 2013r. w sprawie

nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Obrazowie.

9. Informacja Wójta Gminy z pracy między sesjami
10. Informacja Przewodniczącego Rady z pracy między sesjami.
11. Informacja na temat potencjału energetycznego rolnictwa i sadownictwa Gminy Obrazów- Pan

Andrzej Pacocha Specjalista ds. odnawialnych źródeł energii.
12. Informacja na temat planowanej budowy bioelektrowni na terenie Gminy Obrazów- Pan

Wojciech Łukaszek Pełnomocnik Zarządu ds. realizacji inwestycji.

13.Wolne wnioski i zapytania.

14. Zakończenie obrad.

Pan Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały:
_ zmieniającej uchwałę Rady Gminy w Obrazowie Nr XLVII/274/2013 z dnia 30.09.2013 w sprawie

przystąpienia do projektu realizowanego w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg

Lokalnych- Etap II Bezpieczeństwo- Dostępność- Rozwój w 2014.
Za wprowadzeniem do porządku obrad uchwały zgłoszonej przez Pana Wójta głosowało 14 radnych.

Uchwała zostala przyjęta do porządku obrad.

Przyjęcie protokołów z sesji XLIV, XLV, XLVI i XLVII:

_jednogłośnie został przyjęty protokół z sesji XLIV,

_jednogłośnie został przyjęty protokół z sesji XLV,

_jednogłośnie został przyjęty protokół z sesji XLVI,

_jednogłośnie został przyjęty protokół z sesji XLVII.
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Interpelacje i zapytania radnych.
Radny J. Orawiec zapytał kto był inicjatorem budowy bioelektrowni na terenie gminy i czy na sesję

zostali zaproszeni mieszkańcy sąsiednich gmin? Ponadto zapytał czy udzielenie informacji sołtysom

o adresach mieszkańców wsi podlega ochronie danych osobowych?

Pan Wójt powiedział, że firma Bioelektrownie Świętokrzyskie planuje budowę 40 bioelektrowni na

terenie województwa świętokrzyskiego. Podkreślił, że budowa bioelektrowni jest tylko propozycją,

a decyzja należy do mieszkańców i do Rady.
Przewodniczący Rady K. Jędral poinformował, iż zaproszenia na sesję zostały wysłane do Wójta

i Przewodniczącego Rady Gminy Wilczyce.

Radca Prawny B. Dubik powiedziała, że Gmina zawarła umowę z EZGDK i to Ekologiczny Związek

Gmin Dorzecza Koprzywianki decyduje o udostępnianiu danych osobowych zgodnie z art. 23 ustawy

o ochronie danych osobowych.

Radny J. Orawiec stwierdził, iż nie otrzymał pełnej odpowiedzi w tym zakresie.

Przewodniczący Rady K. Jędral poprosił o rozważenie sprawy, gdyż numeracje domów nie są pełne

i nie jest wiadome gdzie dany obywatel mieszka.

Informację z wykonania budżetu za I półrocze 2013 rok przedstawiła P. Skarbnik.

Komisja Rewizyjna analizowała informacje z wykonania budżetu na posiedzeniach. Protokół

z posiedzenia Komisji 17.10.2013r stanowi załącznik.

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała informację z wykonania budżetu.

Radny W. Zawidzki powiedział, iż nie można ogłaszać wszystkich przetargów gdyż niektóre są

rozstrzygane w późniejszym czasie. Jego zdaniem niektórych przetargów nie da się ogłaszać po

uchwaleniu budżetu.
Zdaniem radnego J. Orawca powinno ogłaszać się te przetargi, które się da np. świetlica w Piekarach,

droga w Dębianach.
Przewodniczący Rady K. Jędral stwierdził, że środki które zostały zabezpieczone powinny być

ogłaszane żeby uniknąć opóźnień.
Pan Wójt powiedział, że aby móc ogłosić przetargi należy najpierw zabezpieczyć środki. Dodał, że

przetarg można ogłaszać po podpisaniu umowy.

Informację o miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego przedstawił P. Michał Marzec.

Poinformował, że do 4 listopada br. można składać wnioski, które po upływie terminu będą

analizowane. Podkreślił, iż zostanie sporządzone sprawozdanie a pozytywnie zaopiniowane wnioski

zostaną wprowadzone do mpo. Dodał, iź terminy przyjęcia będą zależeć od Ministerstwa Rolnictwa.

Na pytanie sołtysa wsi Komorna P. Pietruszki czy w planie została ujęta budowa bioelektrowni P.

Marzec odpowiedział, że nie została ujęta.
Radny A. Kostek powiedział, że w planie została określona lokalizacja budynków w odległości 3m od

krawędzi jezdni. W związku z tym zapytał czy gmina wykupi teren?

P. Marzec powiedział, źe plan zagospodarowania nie podlega interpretacji. Dodał, iź w 2006 roku

Rada podjęła uchwałę. Poinformował, że Gmina nie zamierza wykupywać terenu, stwierdził, iż można

jedynie dokonać zmiany przy projekcie uchwałą Rady.

Radny A. Kostek stwierdził, źe jeśli ktoś daje warunek to powinien wykupić teren.

Przewodniczący Rady K.Jędral zapytał jakie są podstawy prawne do wykupienia terenu?
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Pani Sekretarz powiedziała, że w granicach prawa Rada podjęła uchwałę. Dodała, iż Komisje

dyskutowały w tej sprawie i ustalały jak ma wyglądać plan zagospodarowania przestrzennego.

W 2006 roku Rada ustaliła w jakich odległościach ma się znajdować budynek czy ogrodzenie od drogi.
Podkreśliła, że plan jest obowiązujący, a jeśli będzie nowa uchwała to będą nowe warunki.

Radny W. Zawidzki zapytał czy odległość od krawędzi jezdni jest obecnie przestrzegana?

P. Marzec podkreślił, iż zapis dotyczący odległości od krawędzi jezdni jest obowiązujący. Dodał, że

wszelkie sprawy należy zgłaszać do starostwa.
Przewodniczący Rady K. Jędral powiedział, że gmina powinna jest administratorem i powinna dbać

o pas drogi. Jego zdaniem nie wszyscy przestrzegają prawo, jeśli chodzi o zachowanie wyznaczonej

odległości.

Informację na temat stanu technicznego wodociągów na terenie Gminy Obrazów przedstawił

kierownik ZGK P. Paweł Guz.
Kierownik ZGK P. Guz poinformował, iż bierze udział w licznych awariach wodociągów występujących

na terenie gminy. Jego zdaniem w złym stanie znajduje się sieć wodociągowa w Komornej.

Poinformował, iż w Głazowie wystąpiły 4 awarie, których przyczyną był wadliwy materiał. Łącznie na

terenie gminy wystąpiło lOS awarii, a najczęstsze awarie występują w następujących

miejscowościach: Wierzbiny, Lenarczyce, Rożki, Głazów. Zaznaczył, że główną przyczyną awarii jest

pęknięcie przyłącza. Dodał, że wymagana jest przebudowa wodociągów co związane jest z dużymi

nakładami finansowymi. Jego zdaniem należałoby monitorować każdą wioskę poprzez zainstalowanie

wodomierza granicznego oraz wykonać wodociąg grupowy w Lenarczycach i zamontować zbiornik

o większej pojemności. Ponadto powiedział, że straty techniczne wody wynoszą 29%.

Na pytanie Pana Wójta jakie są potrzeby inwestycyjne Kierownik ZGK P. Guz odpowiedział, że ok. 120

tys. zł kosztował by nowy zbiornik wraz z przebudową przyłączy w msc. Węgrce, Komorna.

Przewodniczący Rady K. Jędral powiedział, że należy podjąć działania w tej sprawie i określić

konkretnie gdzie i za jaką kwotę wykonać remont wodociągów.

Kierownik ZGK P. Guz powiedział, że nie jest w stanie obliczyć ile będą kosztowały remonty

wodociągów. Stwierdził, iż należy wykonać dokumentację.

Radny J. Orawiec powiedział, że w zadaniach inwestycyjnych jest ujęta budowa wodociągu Malice.

Jego zdaniem kwota 27 134 zł jest niewystarczająca by wykonać taką inwestycję. Podkreślił, że należy

wykonać zbiornik pompowni w Lenarczycach i Gołębiowie.

Radny W. Zawidzki zapytał czy jeśli zostaną przydzielone środki na ten cel to czy ZGK wykona remont

oraz wymianę wodomierzy?
Kierownik ZGK odpowiedział, że żaden z pracowników ZGK nie posiada uprawnień aby móc wykonać

inwestycję. Dodał, że należałoby ogłosić przetarg.
Pan Wójt powiedział, że planowane jest złożenie wniosku na przepięcie Malic z Samborca do

Obrazowa. Ponadto poinformował, iż mieszkańcy Chwałek wyrazili zgodę na budowę wodociągu

i kanalizacji oraz wejście w teren. Podkreślił, że gmina będzie chciała skorzystać ze środków unijnych.

Radny A. Kostek stwierdził, że trzeba wybudować wodomierz na granicy gminy z Lipnikiem oraz

wykonać odpowietrznik.
Mieszkanka Rożek P. Buczkowska zapytała dlaczego gmina nie interweniuje w przypadku orania dróg,

sadzenia drzewek i wstawiania słupków w drodze gminnej?
Pan Wójt poinformował, że zostaną podjęte działania w tej sprawie. Dodał, iż pewnych rzeczy nie da

się załatwić w szybkim czasie.
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Przewodniczący Rady powiedział, że takie sprawy powinny zostać zgłaszane na policję, gdyż
zagrożone jest bezpieczeństwo mieszkańców.

Pani Sekretarz poinformowała, że gmina z oszczędności wykonała drogi na istniejącym pasie

drogowym. Po czasie okazało się, że istniejący pas nie był własnością gminy drogi znajdują się

w prYWatnych działkach a rowy w mieniu gminy. Dodał, że w gminie jest wiele takich sytuacji.

Przewodniczący Rady stwierdził, że nie wszystkie drogi są skomunalizowane i w tej sprawie nic nie da
się zrobić.

Pracownik UG P. Monika Smardz poinformowała, iż od 8 lat są decyzje komunalizacyjne jednak

starostwo nie wprowadziło ich do systemu komunalizacyjnego.

Podjecie uchwał.

Projekt uchwały zmieniającą uchwałę Rady Gminy w Obrazowie Nr XLVII/274/2013 z dnia

30.09.2013r. w sprawie przystąpienia do projektu realizowanego w ramach Narodowego Programu

Przebudowy Dróg Lokalnych- Etap II Bezpieczeństwo- Dostępność- Rozwój w 2014 przedstawił P.

Michał Marzec. Powiedział, iż zapis dotyczy zabezpieczenia środków w kwocie 279000 zł na

wykonanie na całej długości Sm drogi chodników.

Radny J. Orawiec stwierdził, że nie powinno się podejmować takich decyzji na ostatnią chwilę.

Pani Sekretarz powiedziała, że Radni podjęli uchwałę we wrześniu, a droga będzie wykonana w 2014

roku.

Radny W. Zawidzki stwierdził, że przetarg zawiera wartość drogi i nie widzi w tym żadnych

sprzeczności.

Radny J. Orawiec powiedział, że droga będzie wykonana na dolnych Chwałkach, zostanie zrobione

nałożenie nakładki oraz chodnik. Stwierdził, że nie był zorientowany w tej sprawie, gdyż nie było

pełnej informacji.

Pan Wójt powiedział, że kompletna dokumentacja znajduje się w urzędzie Gminy i była w tej sprawie

przeprowadzana dyskusja. Podkreślił, iż każdy ma wgląd w dokumentacje.

Radny J. Orawiec stwierdził, że poprzednio nie było pełnej informacji. Jego zdaniem radnego nie

można odsyłać żeby badał zasadność drogi.

Radny Toś powiedział, że w przypadku Dębian w dokumentacji było 3 m drogi, a Wójt nie chciał

wykonać Sm.
Pan Wójt poprosił o merytoryczne przekazywanie wiadomości. Podkreślił, że była wykonana

dokumentacja na 3m drogi, doszło do konfliktu i na Zebraniu Wiejskim mieszkańcy określili, że chcą

4m drogę. Rada uchwaliła projekt uchwały, który został zgłoszony do Kielc. Jego zdaniem z funduszu

sołeckiego nie powinna być wykonywana dokumentacja.

Radny W. Zawidzki zapytał czy droga w Chwałkach zostanie wykonana wraz z chodnikiem? Jego

zdaniem w każdej wsi powinny być robione drogi z chodnikami.

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie jawne imienne.

Głosowało 14 radnych 1 radny był nieobecny, za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych 2 radnych

wstrzymało się.

Uchwała zostala podjęta.

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Obrazów na 2013 rok przedstawiła Skarbnik

Gminy. Zmian dokonano w wyniku: przeniesienia planu środków między działami na nowe wydatki

majątkowe oraz przeniesienia planu wydatków między działami na wydatki bieżące.

Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie zakupu przyczepy i samochodu ciężarowego.
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Kierownik ZGK P. Guz powiedział, że pieniądze na zakup sprzętu zostały wygospodarowane z budżetu

ZGK. Zakup jest konieczny gdyż stara przyczepa nie jest rejestrowana i nie nadaje się do użycia.

Poinformował, że uzasadniony jest także zakup samochodu ciężarowego niezbędnego do pracy
zespołu. Powiedział, że ZGK na wyjazdy nie ma czym przewozić stempla, który należy zabierać

w teren. Ponadto jest potrzeba przewożenia pompy i znaków drogowych. W związku z powyższym

ZGK nie może stosować przepisów BHP.

Opinia Komisji Budżetowej pozytywna.

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie jawne imienne.

Głosowało 14 radnych 1 radny był nieobecny, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.

Uchwała została jednogłośnie podjęta.
Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2013-2016

przedstawiła Skarbnik Gminy. Wprowadzone zmiany obejmują zmiany wydatków majątkowych ze

środków własnych zadań realizowanych na drogach powodziowych, przeniesienia środków w ZGK

z wydatków bieżących na wydatki majątkowe dotyczące zakupów majątkowych dla ZGK oraz

wprowadzenia dotacji z decyzji Wojewody na drogę w Dębianach.

Opinia Komisji Budżetowej pozytywna.

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie jawne imienne.

Głosowało 14 radnych 1 radny był nieobecny, za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych.

Uchwała została jednogłośnie podjęta.
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy przedstawił

Przewodniczący Komisji Rolnej Krzysztof Malec.

Radny W. Zawidzki zapytał czy w przetargu została ujęta budowa S lamp i czy kabel będzie wykonany

na całej linii. Poinformował, że nie brał udziału w głosowaniu Komisji Rolnej. Powiedział, iż na

posiedzeniu Komisji Rolnej nie było Sołtysa wsi Komorna Piotra Pietruszki, ale przesłał on e-mailem

pismo do urzędu. Jego zdaniem z pisma jasno wynika, iż sołtys podziela stronę Wójta, dlatego też

uznał głosowanie wbrew zasadom.
Zdaniem sołtysa P. Pietruszki radny P. Zawidzki nie umie czytać tekstu ze zrozumieniem. Stwierdził, iż

zasadnym jest kontynuowanie oświetlenia w części Byszów poprzez wykonanie 7 lamp. Podkreślił, że

nie podał sprzecznych informacji.

Pan Wójt zapytał o opinię Komisji Rolnej?

Przewodniczący Komisji Rolnej K. Malec poinformował, że w głosowaniu wzięło udział 4 radnych, a

radny 1 nie brał udziału w głosowaniu. Komisja uznała skargę za zasadną.
Pan Wójt zapytał czy Komisja wysłuchała zdania obu stron i czy może ustosunkować się do opinii?

Powiedział, że w msc. Komorna została wykonana dokumentacja. Dodał, iż na Zebraniu Wiejskim

została podjęta dyskusja i miało być wykonane po 5 lamp w każdej dzielnicy. Podczas zebrania

mieszkańcy zdecydowali, żeby wykonać 7 lamp w części Byszów i 7 lamp w części Wincentów. Jego

zdaniem sołtys chce koło swojego miejsca zamieszkania wykonać lampy.

Sołtys P. Pietruszka powiedział, iż mieszkańcy zadecydowali o tym by wykonać oświetlenie

w Byszowie, a w kolejnych latach w dalszych częściach Komornej. Jego zdaniem należy zachować

standardy i liczyć się ze zdaniem mieszkańców. Stwierdził, iż od pracowników urzędu dowiedział się,

że inwestycja zostanie wykonana w innym miejscu niż to uchwaliło Zebranie Wiejskie.

Pan Wójt poinformował, że w jednej części zostanie wykonane 500m linki i 5 lamp oświetleniowych a

w drugiej- 2 lampy i 800m linki. Podkreślił, iż obie dzielnice traktuje jednakowo dlatego uznał, żeby

wykonać na całej długości linki, a w kolejnych latach sukcesywnie dokładać lampy.
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Przewodniczący Komisji Rolnej K. Malec powiedział, że na posiedzeniu Komisji Rolnej określono żeby

mieszkańcy zdecydowali wykonanie 1 części drogi. Dodał, iż Komisja nie miała na myśli wykonania

oświetlenia całej miejscowości.

Radny J. Orawiec stwierdził, iż Wójt mija się z prawdą i mówi to co jest dla niego wygodne. Dodał, że

Komorna o oświetlenie 7 lamp stara się od 201Or. Powiedział, iż na odcinku Byszów jest 10
gospodarstw na długości S40m. Podkreślił, iż sprawa oświetlenia była wykonana zanim P. Pietruszka

został sołtysem. Jego zdaniem Komisja Rolna podjęła decyzję i Wójt powinien uszanować wolę

Zebrania Wiejskiego. Poinformował, że na pierwszym zebraniu ustalono wykonanie S lamp w 2013r.

w części Byszów, a w kolejnych latach oświetlenie dzielnicy Wincentów. Na zebraniu w dniu

11.08.2013r. Wójt zaproponował wykonanie S lamp oświetleniowych w każdej dzielnicy jednak

w związku z istniejącą potrzebą wykonania 7 lamp mieszkańcy podjęli taką decyzję.

Przewodniczący Rady K. Jędral powiedział, że należy wykonywać inwestycje zgodnie z wolą Zebrania

Wiejskiego w ramach budżetu całej gminy.

Radny W. Zawidzki wyraził zadowolenie z oświetlenia ulicznego w kierunku Święcicy. Stwierdził, iż

radny J. Orawiec powinien być zadowolony z tego, że Wójt chce oświetlić dzielnicę Wincentów.

Ponadto dodał, że w protokole z Zebrania Wiejskiego Pani Krupska zarzuca sołtysowi konfliktowanie

dwóch dzielnic.

Pan Wójt poinformował, że w protokołach z Zebrania Wiejskiego zostało napisane, iż oświetlenie

miało być wykonane w obu dzielnicach. Dodał, że inwestycja nie została jeszcze rozpoczęta ani

zakończona.

Zdaniem radnego J. Orawca radni mają rozpatrzyć projekt uchwały w sprawie zasadności skargi, gdyż

Wójt nie uszanował woli zebrania wiejskiego.

Radny A. Kostek powiedział, że w 2006r. wpłynęło pismo do Przewodniczącego rady Jana Orawca, na

które nie została udzielona odpowiedź. Dodał, iż sprawę mieszkańcy skierowali do SKO, które uznało

skargę na bezczynność Wójta za zasadną. Mieszkańcy otrzymali pismo z dnia 23.1O.2006r. podpisane

przez Przewodniczącego Rady Gminy J. Orawca mimo to do 2012 roku nie została wykonana droga.

Dodał, że w chwili obecnej radny J. Orawiec domaga się, żeby Wójt szanował wolę Zebrania

Wiejskiego. Stwierdził, że radny powinien być konsekwentny w działaniu i należy równo traktować

wszystkich mieszkańców z każdej miejscowości.

Radny J. Orawiec powiedział, że w treści projektu uchwały napisane jest że skarga jest zasadna a nie

informacja ile lamp będzie wykonanych w Komornej.

Opinia Komisji Rolnej pozytywna.

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie jawne imienne.

Głosowało 14 radnych radny było nieobecny, za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 6 radnych

głosowało przeciw.

Uchwała została podjęta.
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości na okres dłuższy niż 3

lata przedstawiła P. Monika Smardz.

Opinia Komisji Rolnej pozytywna.

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie jawne imienne.

Głosowało 14 radnych, 1 radny był nieobecny, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 radny

nie brat udziału w głosowaniu.

Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Projekt uchwały zmieniającą uchwałę Nr XLlV/264/2013 Rady Gminy w Obrazowie z dnia 22 lipca

2013r. w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Obrazowie przedstawiła
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Kierownik OPS P. Anna Biernat.

Opinia Komisji Oświatowej pozytywna.

Głosowało 14 radnych 1 radny był nieobecny, za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 radny

nie brał udziału w głosowaniu.

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Informacja Wójta z pracy między sesjami.

Pan Wójt poinformował, że brał udział w: Gminny Święcie Plonów w Wilczycach, Dożynkach

Wiejskich w Węgrcach oraz Europejskim Święcie Jabłka 2013. Ponadto Pan Wójt uczestniczył

w spotkaniach z Wójtem gminy Samborzec, konferencji sadowniczej zorganizowanej przez Urząd

Marszałkowski. Poinformował, iż uczestniczył w dniu otwartym w Szkole Podstawowej w Głazowie,

Zgromadzeniu Ekologicznego Związku Gmin Dorzecza Koprzywianki oraz ślubowaniu uczniów klas I ZS

w Obrazowie. Pan Wójt brał udział w: podpisaniu aneksu po przetargu na wykonanie domowej

oczyszczalni- bloki Święcica, Związku Gmin Regionu Świętokrzyskiego w Kielcach, podpisaniu umowy

na remont budynku Gminnej Biblioteki Publicznej w Obrazowie oraz w spotkaniu z przedstawicielem

Poczty Polskiej. Ponadto uczestniczył w wyjeździe studyjnym do Bilczy Gmina Morawica oraz

Zebraniach Wiejskich. Dodał, że zostały złożone 2 wnioski do Lokalnej Grupy Działania na:

zorganizowanie Europejskiego Święta Jabłkobrania w 2014 roku oraz zwiększenie promocji turystki

na terenie gminy.

Informacja Przewodniczącego Rady z pracy między sesjami.

Przewodniczący Rady poinformował, że brał udział w Zgromadzeniu Ekologicznego Związku Gmin

Dorzecza Koprzywianki, ślubowaniu uczniów w szkole w Obrazowie i Bilczy Ponadto powiedział, że

uczestniczył w posiedzeniach komisji stałych oraz pełnił dyźury w biurze rady.

Informację na temat potencjału energetycznego rolnictwa i sadownictwa Gminy Obrazów

przedstawił Pan Andrzej Pacocha Specjalista ds. odnawialnych źródeł energii (zał. nagranie).

Poinformował, iż planowana bioelektrownia o zakładanej mocy 3 MW oparta będzie o biogaz

wytworzony głównie z biomasy pochodzenia rolniczego. Powiedział, iż w grupie roślin

energetycznych, które wykorzystywane są do zgazowania w postaci kiszonek, znajdują się m.in.:

kiszonka z buraka energetycznego, kukurydzy, traw, topinamburu. Dodał, iż inwestycja budowy

bioelektrowni stworzy miejsca pracy w pierwszej kolejności dla mieszkańców z terenu gminy.

Mieszkanka msc. Roźki stwierdziła, iż przedstawione przez Pana Pacochę przeliczniki nic mieszkańcą

nie mówią. Poprosiła o konkretne przedstawienie sprawy.

Mieszkaniec Rożek P. Rylski stwierdził, iż inwestor bierze pod uwagę tylko lokalizację. Jego zdaniem

na terenie gminy nie ma terenów rolniczych pod uprawę kukurydzy.
Mieszkanka Rożek P. Buczkowska uznała, iż bardzo łatwo można przekształcić bioelektrownię na

produkcję poubojową. Zapytała gdzie działa najbliższa bioelektrownia?

P. Pacocha podkreślił, że jeśli zaprojektowana została instalacja na kiszonkę to wykonanie jest pod tę

technologię i nie można jej przekształcać na produkcję poubojową.

Pan lukaszek odpowiedział, iż najbliższa bioelektrownia znajduje się w Żyrardowie. Dodał, że na

etapie projektowania bioelektrowni znajdują się gminy Zawichost i Smyków.

P. Rylski poprosił o zaprezentowanie konkretnych przykładów. Zapytał czy proponowana

bioelektrownia działałaby na zasadzie roślin zielonych?

Informację na temat planowanej budowy bioelektrowni na terenie Gminy Obrazów przedstawił

P. Wojciech lukaszek Pełnomocnik Zarządu Bioelektrownie Świętokrzyskie ds. realizacji inwestycji.

Przedstawił zagadnienia dotyczące rodzajów biogazowni z uwzględnieniem specyfiki regionu

i dostępności substratu. Ponadto poruszył aspekty ekonomiczne, prawne i społeczne związane
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z procesem inwestycyjnym, z uwzględnieniem źródeł finansowania budowy tego typu inwestycji.

Poinformował, iż zgodnie z przyjętym założeniem, uzyskany plon z jednego hektara moźe wynieść od

kilkudziesięciu do ponad 100 ton masy zielonej. Podkreślił, że głównym substratem do produkcji

biogazu jest trawa. Podkreślił, iż na terenie województwa świętokrzyskiego, planowana jest budowa

sześciu bioelektrowni. Poinformował, iż budowa bioelektrowni na terenie gminy Obrazów, będzie

zależała tylko od decyzji mieszkańców. Ponadto powiedział, że budowane bioelektrownie nikomu

i niczemu nie szkodzą. Jako przykład podał bioelektrownię w Żyrardowie pracującą w samym centrum

miasta. Powiedział, że została ona wybudowana w nowoczesnej technologii ELECTRA,umożliwiającej

bezzapachową i bezodpadową produkcję biogazu, w której wszelkie odpady pofermentacyjne

przerabiane są na nawóz, a woda trafia do oczyszczalni i może być ponownie wykorzystana. Dodał, że

Bioelektrownie tego typu są całkowicie bezodorowe.

Na pytanie P. Buczkowskiej ile ton biomasy potrzeba na jeden dzień pracy P. Łukaszek odpowiedział,

że 100 ton biomasy na dobę.
P. Buczkawska zapytała ile samochodów ciężarowych przewożących masę 100 ton będzie jeździło

przez miejscowość?

P. Łukaszek stwierdził, źe 10 samochodów cięźarowych dziennie.

P. Rylski zapytał czy biomasa jest magazynowana na okres zimowy?

P. Zioło zapytała jaką powierzchnię zajmie bioelektrownia i jaka jest wymagalna odległość od

budynków?
P. Łukaszek odpowiedział, iż odległość bioelektrowni od budynków wynosi 0,5km, a planowana

bioelektrownia zajęłaby powierzchnia 1,5ha.
P. Zioło zapytała czy są jakieś inne Bioelektrownie niż w Żyrardowie i w jakim czasie powstałaby taka

bioelektrownia?
Na pytanie P. Rylskiego jakie są dopłaty do 1 KW P. Łukaszek odpowiedział, że nie ma dopłat.

Sołtys wsi Komorna P. Pietruszka zapytał czy substraty są hermetycznie zamknięte?

P. Łukaszek podkreślił, iż wszystko magazynowane jest w rękawach. Dodał, iż kiszonka z kukurydzy

śmierdzi tylko w obrębie bioelektrowni.
Radny J. Orawiec zapytał czy wielkość działki 1,5ha obejmuje także magazyny? Ponadto zapytał czy

na terenie gminy znajduje się działka o takiej powierzchni? Stwierdził, iż są nieużytki- doły, które

należy wyrównać w związku z tym zapytał skąd zostanie pozyskany materiał na wypełnienie dołów

i wąwozów? Jego zdaniem na terenie gminy nie będzie na tyle surowca i w związku z tym nie widzi

w gminie zaopatrzenia bioelektrowni w surowiec. Zaproponował aby mieszkańcy pojechali zobaczyć

typową Bioelektrownie.
P. Łukaszek powiedział, źe łącznie powierzchnia bioelektrowni zajmie 5-7ha. Dodał, iż sensem

budowy bioelektrowni jest jej lokalizacja w miejscu gdzie przez co najmniej 25 lat będzie

zagwarantowana dostawa surowca.
Radny J. Orawiec zapytał czy od 2003 r. nie udało się wybudować standardowej bioelektrowni?

P. Łukaszek powiedział, że nie ma na to pieniędzy, gdyź w ostatnich latach powstała największa ilość

tego typu bioelektrowni.
Pan Wójt zapytał jak Marszałek zapatruje się w kierunku bioelektrowni. Dodał, że na terenie gminy

działają cztery grupy producenckie w związku z tym zapytał, czy to będzie wystarczalne?

P. Pacocha powiedział, że Urząd Marszałkowski wspiera realizację zadań budowy bioelektrowni oraz

inwestycję z wykorzystaniem biomasy pochodzenia rolniczego.
Mieszkaniec msc. Rożki zapytał czy nawozy wyprodukowane przez bioelektrownię będą tańsze?

P. Pacocha powiedział, źe promocyjne ceny będą dla dostawców surowca.
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P. Zioło powiedziała, że mieszkańcy starają się bronić i mieć pewność, że bioelektrownia będzie miała

korzyści.
P. Pacocha powiedział, ze rozumie obawy mieszkańców. Dodał, że jeśli inwestycja powstaje musi
funkcjonować. Inwestor też ryzykuje jeśli nie będzie potencjału energetycznego nie ma ustalonej

lokalizacji bioelektrowni.
Przewodniczący Rady K. Jędral powiedział, że należy zorganizować wyjazd do Żyrardowa. Dodał, iż

poza grupami producenckimi nie będzie surowców nie ma gruntów pod uprawę roślin.
P. Pacocha powiedział, ze P. Borzęcki zwrócił się z pytaniem o możliwość powstania bioelektrowni.

Przewodniczący Rady zapytał, czy gmina posiada materiał do produkcji bioelektrowni. Nie będzie

skąd pozyskać surowców.
P. Łukaszek poinformował, iż koszt wyjazdu nie obciąża gminy. Dodał, iż w przypadku gdyby

mieszkańcy chcieli kupić energię z bioelektrowni zapłaciliby 20-30%.

Radny W. Zawidzki zapytał czy można dostarczyć jabłka do bioelektrowni?
P. Łukaszek poinformował, że jest to kwestia przebadania jabłek. Dodał, że firma nie zajmowała się

jabłkiem jako bazowym substratem do bioelektrowni. Należy zbadać zakres wygazowania jabłka.

Jeżeli jabłko będzie bazowym substratem to bioelektrownia będzie działała na bazie tego substratu.

Stwierdził, iż wykoszenie traw w rowach będzie wystarczającym substratem.
Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady K. Jędral zamknął

XLVIII sesję Rady Gminy w Obrazowie.

Prot.:

N.K(J)v
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Protokół nr /2013

z Komisji Rewizyjnej z dnia 17 października 2013 roku

Posiedzenie otworzył i przewodniczył Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jan Orawiec.
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji wg listy obecności. Sekretarz Gminy.
Przewodniczący Rady Gminy.

Przedmiotem posiedzenia Komisji była analiza sprawozdania z wykonania budżetu za ł
półrocze 20ł3 roku.

Przewodniczący Komisji J. Orawiec powiedział, iż informacja z zadań budżetowych
omawiana była na posiedzeniu Komisji w dn. 12.09.20ł3r w związku z tym poprosił
członków komisji o zapoznanie się z protokołem z dn. 12.09.20ł3r.

Przewodniczący Rady K. Jędral poprosił komisję o zapoznanie się ze sprawą dotyczącą opinii
biegłego w sprawie odpływu wód opadov.')'ch Kaut1and. Ponadto wniósł o przedstawienie
stanu prawnego w przedmiotowej sprawie na dzień 28. ł 0.20 13r.

Pani Sekretarz powiedziała, iż na posiedzeniu komisji rolnej Pani M. Smardz poinformowała
komisję o kosztach opinii biegłego. Podkreśliła, że komisja wyraziła zgodę żeby zapłacić za
OpInIę.

Przewodniczący Komisji J. Orawiec zapytał jak sprawa została zakończona czy
postępowanie administracyjne zostało zakończone?

Pani Sekretarz poinformowała. że sprawę bada Samorządowe Kolegium Odwoławcze.

Przewodniczący Rady K. Jędral stwierdził. że osoba sporządzająca przedmiotową opinię nie
była na gruncie firmy Procam. Jego zdaniem zalewająca woda poszła od strony Kaut1and
gdyż zatkała się studzienka. Powiedział. że biegły nie dokończył sprawy.

Radny M. Cichoń stwierdził. że Kaut1and zrobił studzienkę i woda nie idzie ze studzienki
tylko z drogi krajowej.

Przewodniczący Komisji 1. Orawiec poprosił Sekretarz o przygotowanie na najbliższe
posiedzenie komisji wykazu zrealizowanych dróg gmilmych, v.ykazu ogłoszonych
przetargów w tym przetargów na oświetlenie ułiczne. Ponadto przedstawił pozostałym
członkom komisji propozycje następujących v.l1iosków:

l. Na bieżąco i skuteczne egzekwować należności za wodę i ścieki przez ZGK.
2. Na bieżąco i rzetelnie zamieszczać wszystkie informacje na BIP-ie.
3. Bardziej aktywnie egzekwować należności podatku od środków transportov.ych i

dokładnie \\yłiczać zaległości dla poszczególnych wsi oraz ściągać zaległości
czynszów np. dzierżav.l1ych.

4. Przetargi ogłaszać bezzwłocznie po uchwaleniu budżetu na kolejny rok .
5. Zmniejszyć wydatki na promocję w 20ł4r.
6. Podawać prawdziwe dane o aktuałnym budżecie- plany i aktualny stan finansów.



Przewodniczący Komisji J. Orawiec zapytał czy pozostali członkowie komisji są za
przyjęciem zgłoszonych przez niego wniosków.

Komisja jednogłośnie przyjęła wnioski.

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze
2013 roku.

Na tym protokół zakończono.

Pro!. ,~
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